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Betreft: afdoening motie 2019-53 “Natuurinclusief bouwen“

Geachte raadsleden,

Vorig jaar heeft u in de motie inzake Natuurinclusief Bouwen aandacht gevraagd voor een – ook volgens
ons – belangrijk thema bij nieuwbouw en renovatie van gebouwen. Dit thema is daarnaast van groot
belang bij de (her)inrichting van de openbare ruimte. In uw motie vroeg u om te onderzoeken hoe een en
ander geborgd kan worden. Wij kunnen u meedelen dat we voor die borging dit jaar een stap in de goede
richting hebben gezet door onze deelname aan het Convenant Klimaatadaptief Bouwen.

Het Convenant Klimaatadaptief Bouwen
De provincIe Zuid-Holland heeft een bouwopgave van 100.000 nieuwe woningen tot 2025. Deze grote
bouwopgave biedt de kans om deze woningen klimaatbestendig te ontwikkelen om hiermee schade of
duurdere herstelmaatregelen in de toekomst te voorkomen. Het Convenant Klimaatadaptief Bouwen
streeft naar klimaatadaptief bouwen als de nieuwe norm. De nieuwe norm moet op termijn resulteren in
het verminderen van de wateroverlast, hittestress, droogte, bodemdaling en het vergroten van de
biodiversiteit. Een ambitie die past bij het gestelde in uw motie (zie https://bouwadaptief.nl).

Minimale eisen
Het ontwikkelen van een instrumentarium om de klimaatbestendigheid van nieuwbouw te beoordelen en
te bevorderen is een complex en meerjarig traject. In het convenant is afgesproken om in afwachting van
de resultaten van dit instrumentarium alvast een “Minimaal Programma van Eisen“ te ontwikkelen. Dit
programma is bedoeld als voorlopige maatregel om het thema klimaatbestendigheid op te nemen in de
nieuwbouwplannen die in de komende jaren ontwikkeld worden. Deze praktische eisen kunnen partijen in
de provincie Zuid-Holland gebruiken om op korte termijn daadwerkelijk op een klimaatbestendige manier
te bouwen .
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Ondertekening convenant
De deelname aan het Convenant KJimaatadaptief Bouwen zal op 4 december 2020 in een bestuurlijk
overleg bekrachtigd worden. Met een persbericht en artikelen grijpen we dit moment aan om met de
ambitie klimaatadaptief en natuurinclusief bouwen naar buiten te treden. We zien dit als een start om dit
thema regelmatig onder de aandacht te brengen en met onze bewoners, ondernemers, partners en
ontwikkelaars hierover in gesprek te gaan.

Biodiversiteit
Door klimaatverandering en de intensivering van het ruimtegebruik neemt ook de biodiversiteit af. Naast
aandacht voor o.a. hitte, wateroverlast en droogte, is in het programma van eisen biodiversiteit
nadrukkelijk als thema belegd. Het ondersteunen en stimuleren van biodiversiteit is gericht op het creëren
van geschikte habitats voor specifieke soorten. Dit kan alleen door de samenhang te herkennen en
erkennen tussen het bebouwde oppervlak, de (bestaande) groen/blauwe omgeving en natuurnetwerken.
Zo kunnen we steeds beter sturen op de noodzakelijke maatregelen of effecten voor het stimuleren van
de biodiversiteit.

Van de planmaker wordt een beschrijving verwacht hoe met het bouwplan de eisen voor een
hoogwaardig habitat worden behouden en/of gerealiseerd. Hierbij dient de relatie te worden gelegd met
voor die locatie relevante natuurwetgeving en doelstellingen zoals N2000, Kader Richtlijn Water, Wet
Natuurbescherming en overig gemeentelijk beleid.

Klimaatbestendig en waterrobuust
Het Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie is een gezamenlijk plan van alle gemeenten, waterschappen,
provincies en het Rijk om in 2050 Nederland ingericht te hebben op een manier die klimaatbestendig en
waterrobuust is. Om deze doelen te realiseren, stellen we de klimaatadaptatiestrategie op. Door de
Covid-1 9 situatie zijn we helaas beperkt in het houden van fysieke bijeenkomsten voor risicodialogen met
onze stakeholders.

De oplevering van de resultaten staat nu gepland voor het 1e kwartaal in 2021. In deze strategie
formuleren we een aantal handelingsperspectieven, zoals klimaatadaptief bouwen, om ook daadwerkelijk
aan de slag te gaan. Het stimuleren van de biodiversiteit komt ook aan de orde bij het inrichten van het
stedelijk en het landelijk gebied. Op basis van deze strategie gaan we in 2021 aan de slag met collega’s,
partners en bewoners, om onze opgaven klimaatadaptief en natuurinclusief te maken.
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